
Voorzitter, 

Voor ons ligt de programmabegroting 2016. Een begroting voor de gemeente Raalte.  

Organisatie 

De overheid, dus ook de gemeente Raalte moet veranderen. Dat heeft te maken met de kanteling van 

de samenleving. We moeten de dingen in beweging krijgen. Wij leven in een netwerksamenleving 

waarin je als Collegeleden, raadsleden en ambtenaren benaderbaar moet zijn. 

Overheid  staat anders in de samenleving, we maken gebruik van moderne communicatiemiddelen als 

twitter en facebook. Gemeente Raalte moet meegaan in deze veranderingen en niet vasthouden aan 

oude gewoontes. 

Het moet ook leiden tot een ander soort ambtenaar; iemand die gemakkelijk communiceert, niet bang 

is zijn nek uit te steken. In de programmabegroting heeft u het over “gewaardeerd partner”. 

In de afgelopen jaren is meerdere malen gevraagd om extra middelen voor de organisatie. Hierbij zijn 

wij steeds kritisch geweest en hebben wij bedragen naar beneden bijgesteld en voor een bedrag van   

€ 500.000 de voorwaarde gesteld dat het weer terug moet komen door besparingen op de 

organisatie. Deze voorwaarde willen wij zeker vasthouden, zonder het opnemen van deze bepaling 

zouden wij niet kunnen instemmen met de nieuwe reserve strategisch personeelsplanning (SPP).  

In deze begroting wordt wederom gevraagd om gelden in te zetten voor de organisatie. Om te 

beginnen wordt gevraagd jaarlijks de reserve strategische personeelsplanning te gaan voeden met het 

saldo dat resteert door het niet volledig inzetten van de “lumpsum”. Zoals u weet werkt de gemeente 

Raalte vanaf de jaarrekening 2015/begroting 2016 met een loonsomkader, een “lump-sum” 

loonsombudget. Wij zien voordelen in het werken met een “lumpsum”, hierdoor ontstaat er 

keuzevrijheid zoals het inzetten van de middelen voor de benodigde kwaliteit, te kiezen voor 

kwantiteit waar gewenst, nieuwe mensen thuis in de netwerksamenleving op sleutelposities kunnen 

aangetrokken worden en er kan gewerkt worden met een flexibele schil. Er komt een prikkel om 

keuzes te maken die ten goede komen aan de organisatie zonder dat het extra financiële middelen 

vraagt. Dit roept bij ons wel de vraag op waaraan wij de komende tijd gaan zien dat de “lumpsum”-

methode een positieve invloed heeft? Wat gaat het college verbeteren, hoe gaan we dat terug zien en 

hoe kunnen wij dat als gemeenteraad meten? 

Terug naar het saldo van de “lumpsum” dat in de reserve SPP terecht zou moeten komen. Mogen wij 

concluderen dat de voorgestelde “lumpsum” voor 2016 ook verlaagd is met het nog resterende deel 

van de taakstellende bezuiniging van € 200.000 op arbeidsvoorwaarden? Wij hebben dit niet kunnen 

vinden en vernemen van het college graag hoe dit zit.  

Wanneer het nog niet opgenomen is in de “lumpsum”: 

Brengt het college bij de berekening van het saldo van de “lumpsum” dat aan de reserve SPP wordt 

toegevoegd eerst de nog niet gerealiseerde bezuinigingen op de arbeidsvoorwaarden in mindering? 

Er wordt verder € 100.000 gevraagd om in te kunnen zetten voor de ontwikkeling van de organisatie 

naar een “gewaardeerd partner”. Er zijn dus nog duidelijke stappen te zetten en als CDA hebben wij al 

aangegeven dit een belangrijke ontwikkeling te vinden. Gezien het belang dat wij hechten aan deze 

omvorming van de organisatie en het feit dat aangegeven wordt dat ook zoveel mogelijk vanuit 

bestaande budgetten hier op ingezet zal worden kunnen wij instemmen met het beschikbaar stellen 

van deze extra middelen. Kan het College toezeggen dat aan de Raad per half jaar periodiek een 

evaluatie wordt toegestuurd? 



 Verbonden partijen 

De afgelopen jaren is gebleken dat er bij verbonden partijen toch met enige regelmaat een extra 

bijdrage gevraagd werd van de gemeente. Dit zorgt er uiteraard voor dat wij ook steeds kritischer 

moeten zijn op verbonden partijen en het aangaan van nieuwe samenwerkingen. We moeten alleen 

wel zorgen dat er vooraf goede afspraken zijn en we moeten zorgen dat we als Raad in controle 

kunnen blijven als dat nodig is. De komende periode zullen wij deze lijn verder doortrekken. In dit 

kader is het goed dat we komende maand te spreken komen over een eventuele uittreding uit de 

Wezo, een dossier dat in de afgelopen jaren steeds extra financiële middelen heeft gevraagd zonder 

dat we het gevoel hebben gehad dat we als gemeente daar voldoende grip op de situatie kregen.  

Voor een sneller inzicht in de financiële risico’s heeft het onze voorkeur in het format het vreemde 

vermogen te splitsen in de volgende drie onderdelen: “achtergestelde leningen verbonden partijen” en 

“gewone leningen verbonden partijen” waarbij het dus gaat om leningen van met die 

organisatie/samenwerkingsverband verbonden partijen en de post “overige uitstaande leningen”. Wij 

vernemen graag van het college of het mogelijk is om deze uitsplitsing in het format op te nemen. 

Verkeer en vervoer 

Deze fractie is verheugd dat enkele knelpunten per direct worden opgepakt; te denken valt aan 

Horstweg, Nieuwstraat en verkeersmaatregelen kruispunt Ganzeboomlaan-Mettingenlaan. 

Echter wil het CDA zich blijven inzetten voor de lokale verkeersveiligheid rond de N35 in Raalte en 

specifiek kruispunt Bos. Actueel is de verkeerssituatie rond varkensbedrijf in Mariënheem. We vragen 

het College met nadruk de Raad bij het proces te blijven betrekken. Wanneer is de Raad van zet? 

Lokale economie 

Zwolle is booming en het lijkt ons goed om mee te varen op dit succes. De financiële bijdrage richting 

de regio Zwolle zal een spin off opleveren. Niet alleen in directe zin voor bijvoorbeeld  toerisme maar 

ook voor R&D en daadkracht richting verkrijging subsidies vanuit Brussel. 

Om lokaal stootkracht te krijgen en ook vanwege de opgaves vanuit de sociale werkvoorziening, 

ondersteunen we de samenvoeging van bedrijfscontactfunctionaris en werkgeverspunt. Structuur 

staat er dan, maar we wachten vol spanning af de toegezegde economienota van het van het College. 

Positief is dat bij de aanbesteding van nieuw Tijenraan  lokale bedrijven nadrukkelijk in beeld zijn. 

Met betrekking tot het verstevigen van de lokale economie is het CDA van mening dat hier ook een 

duidelijke rol weg gelegd is voor de burgemeester van Raalte. Aantrekken nieuwe bedrijven zou de 

komende periode zijn volle aandacht moeten hebben.  

Naast de industrie en landbouw is volgens het CDA toerisme een economische factor van belang. 

Promotie van Salland, o.a. met behulp van Salland Marketing, levert opbrengsten op voor de vrijetijd 

sector maar ook voor de werkgelegenheid. Het CDA vindt het belangrijk dat deze lijn wordt doorgezet. 

College is bezig met de meerjarenplanning voor de komende 4 jaar; we hopen dat u er vaart achter 

zet. 

Wat betreft landbouw; landbouw is zeer belangrijk voor Raalte. Familiebedrijven vormen een 

belangrijke pijler van deze sector. Ze zijn cruciaal voor werkgelegenheid, innovatie en groei. De 

performance van deze familiebedrijven heeft grote impact op de lokale economie. Gaat het goed, dan 

profiteert de directe omgeving; regionale toeleveranciers en werknemers uit de omgeving. 

Familiebedrijven worden gezien als de motor achter onze economie vanwege hun lange termijn 

oriëntatie en focus op continuïteit. 



In de Regio Zwolle is het “Landelijk Expertisecentrum Familiebedrijven” gestart met aandacht voor en 

investeren in familiebedrijven, inclusief dus ook landbouwbedrijven. Daarnaast is er aandacht hiervoor 

in onderwijs en via fiscale maatregelen. Is het College met ons eens dat familiebedrijven en specifiek 

in de landbouw een belangrijke ruggengraat zijn voor de lokale economie? Wat is de visie van het 

College hierop. 

Duurzaamheid  

De ombuiging van de doelstellingen voor 2020 naar Raalte duurzaam 2050 was er op gericht op een 

verbreding van de ambitie op het gebied van duurzaamheid. Juist door die verbreding en de lange 

termijnvisie kunnen keuzes gemaakt worden om het geld effectiever en doeltreffender in te zetten. 

Daarbij blijft het uitgangspunt van het CDA dat, als iets op korte termijn praktisch goed gerealiseerd 

kan worden, dat we daar ook op moeten blijven inzetten. Dit blijkt bijvoorbeeld uit de inzet van Raalte 

voor zonnepanelen, niet alleen hebben we daar de afgelopen periode veel in geïnvesteerd als 

gemeente, maar bieden we initiatieven zoals het zonnepark bij Heeten ruimte om zich te bewijzen. 

Ook bij het scheiden van de afvalstromen hadden we voor 2015 een hogere doelstelling opgenomen 

dan het landelijke beleid en deze wordt gehaald zo als het er nu naar uitziet. Verder worden bij 

belangrijke investeringen ook goed gekeken naar zoveel mogelijk effectieve 

duurzaamheidsmaatregelen, hierbij zijn de nieuwe schoolgebouwen en het “Nieuwe Tijenraan” mooie 

en goede voorbeelden. Minder regie van bovenaf; meer cofinanciering. 

Duurzaam is ook effectief om te gaan met investeringen. Wij hebben 2 jaar geleden 900.000 euro 

beschikbaar gesteld voor de noodlokalen Carmel College.  In januari 2016 neemt het Carmel College 

de nieuwbouw in gebruik. Kunt u aangeven of deze noodlokalen op een andere wijze worden 

hergebruikt binnen de gemeentegrenzen of worden deze verkocht? 

Sport 

Een actief onderwerp in de afgelopen jaren maar zeer zeker ook de komende jaren: 

Naast de hoge mate van bezuinigen op sport is er ook ruimte geweest voor investeringen. Zo wordt er 

fors geïnvesteerd in een nieuw overdekt sportcentrum Nieuw Tijenraan. Complimenten voor het plan 

wat er nu ligt. Op de lange termijn begroting wordt er geïnvesteerd in een kunstgrasveld voor de 

voetbalverenigingen van Mariënheem en Heeten.  

Op korte termijn  is voor de atletiekvereniging rekening gehouden met het aanleg van een 130 meter 

sprintbaan. Tijdens de hoorzitting heeft de hockeyvereniging aandacht gevraagd voor de aanleg van 2 

nieuwe velden. Op dit ogenblik ziet het CDA geen ruimte binnen de begroting van 2016 om twee 

nieuwe velden te realiseren.  De wethouder heeft aangegeven dat er een onderzoek komt naar 

noodzakelijkheid van deze twee nieuwe velden. De afgelopen jaren zijn er een behoorlijk aantal 

velden aangelegd voor de sport.  

Het CDA zou graag eerst het onderzoek af willen wachten waar de wethouder naar refereerde. Mocht 

de noodzaak nadrukkelijk aanwijsbaar zijn willen wij de portefeuillehouder verzoeken een voorziening 

te reserveren binnen de programmabegroting van sport om dit te kunnen realiseren.  

Ruimtelijke ordening: 

U geeft aan dat er een afname is van het aantal agrarische bedrijven en dat er een forse groei is in de 

omvang van de resterende bedrijven. Wat gaat u doen om deze vab's een nieuwe invulling te geven? 

Denkt u aan de RvR of biedt u ook ruimte aan het huisvesten van kleine bedrijven binnen de 

bestaande bebouwing? 

De Korenbloem: Naar aanleiding van het overleg dat over het programma onderwijshuisvesting 2015 

is gevoerd tussen College en mijn plein geeft u aan dat u met het schoolbestuur de afspraak is 

gemaakt gezamenlijk te onderzoeken hoe de huisvestingssituatie van de school kan worden 



verbeterd. Voor de uitvoering van eventuele maatregelen heeft u een pm raming opgenomen. Fractie 

wil graag geïnformeerd worden over de toekomstige afspraken. 

Grondbeleid/Woningbouw/Bedrijventerreinen: 

Komend jaar vindt er provinciaal overleg plaats over de omgevingsvisie. Ook de bedrijventerreinen 

zijn onderwerp van discussie. Neemt u hierbij ook de bedrijventerreinen in de kleine kernen mee. 

Uitbreiding kan daar juist belangrijk zijn voor de kleine ondernemer en de leefbaarheid van de 

desbetreffende kern. 

Salland Wonen heeft de laatste jaren aangegeven juist niet in de kleine kernen te investeren, terwijl 

er op de bijeenkomsten in het kader van de woonvisie, naar voren kwam dat er juist veel interesse is 

om in eigen kern te blijven wonen. Tijdens deze bijeenkomsten bleek dat er veel vraag naar 

huurwoningen en starterswoningen is, vooral in de kleinere kernen. Kan het College aangeven of er 

daadwerkelijk actie gaat worden ondernomen op dit punt?  

Klopt het dat de starterslening per 1 januari 2016 afloopt. Kan College aangeven of dit definitief is of 

gaat u nog door met deze lening? Wordt er nog veel gebruik gemaakt van deze lening door starters? 

Lopen er op dit moment projecten waarbij de starterslening nodig is om verkoop van kavels mogelijk 

te maken voor starters op de woningmarkt? 

WSW 

Het besluit van de gemeente Raalte om alle WSW-medewerkers bij de gemeente onder te brengen, 

mede in het kader van de ParticipatieWet en om op termijn grote financiële problemen te voorkomen 

heeft geresulteerd in een proces dat op langere termijn financieel gunstige resultaten zal geven, maar 

op korte termijn wel wat  kost, Door goede onderhandelingen te voeren met de drie voormalige WSW 

partners resteert een aantal medewerkers  die voor januari 2016 bij het bedrijfsleven in Raalte 

geplaatst moeten worden. 

Kan het college aangeven of ze binnen de termijn in geslaagd is om samen met de werkgevers in 

Raalte hierin te voorzien ? 

Hoeveel personen kunnen op dezelfde werkplek blijven ondanks dat de gemeente het werkgeverschap 

heeft overgenomen? 

Het CDA is van mening dat de verantwoordelijke wethouder een majeure klus op zich heeft genomen 

die naar het zich laat aanzien, dat de inclusieve maatschappij zoals het CDA die voorstaat mede 

realiseert.  

Voedselbank/Humanitas/Stichting Leergeld/Schuldhulpverlening 

Graag hadden we gezien dat we de beschikking hadden over de evaluatie Schuldhulpverlening en een 

bijbehorende beleidsnotitie. Het CDA staat voor een integrale aanpak van de gevolgen van 

werkloosheid, schuldenproblematiek en armoede. Dat zou wat het CDA betreft gerealiseerd kunnen 

worden door efficiënt samenwerken van de betreffende instanties. 

Zo kijken wij uit naar een plan voor een centrale intake, niet door de gemeente, maar door een van 

de partners. Een intake die ten dienste staat van de burger die gebruik moet maken van St. Leergeld, 

Humanitas, Voedselbank. Door een dergelijke intake, locatiekeuze en intensieve samenwerking kan 

men complementair werken en daardoor de burger optimaal helpen met zo min mogelijk gebruik 

maken van uitvoeringskosten. Dure uitvoering gaat ten koste van middelen die voor 

armoedebestrijding bedoeld zijn. 

Het CDA spreekt haar respect en waardering voor onze Raaltenaren die zich hiervoor vrijwillig inzetten 

en wij vinden het belangrijk om met hen in gesprek te blijven. 



De Voedselbank Raalte heeft zichzelf op de  kaart gezet en het CDA wil graag van uw college horen of 

uw collega naast de  garantstelling ook bijdraagt aan de huisvestingskosten of/dat  uw college op 

andere wijze daar aan wil bijdragen.  

Humanitas  voorziet in een behoefte aan ondersteuning waarin niet door professionals kan worden 

voorzien. Toename van de hulpvragen, keuzes van het  bestuur van Humanitas waarin zij zich in 

Raalte profileren geven een beeld dat er meer behoefte is aan bijdrage van de gemeente. Ook hier wil 

het CDA graag van uw college visie op samenwerking van Humanitas en andere instanties en inzet 

van middelen en faciliteiten. 

WMO/ZORG 

We zien nu dat bij WMO, zorg en de jeugdhulp ingezet wordt op transformatie, innovatie en 

preventie. De gemeente heeft er veel taken bij gekregen en wat ook nog gepaard gaat met een forse 

reductie van de bijbehorende budgetten en zowel bij zorg en jeugdhulp blijft de vraag toenemen. CDA 

vindt dat de menselijke maat zeker niet vergeten mag worden. Het CDA wil daarbij de vinger aan de 

pols houden. Het regelmatig bespreken van de ontwikkelingen rond jeugdhulpverlening in de 

werkgroep jeugd is daartoe goede wijze om er als raad dicht op te zitten. Vooral nu het Centrum 

Jeugd en Gezin een goede aansluiting moet krijgen binnen alle geledingen van jeugdhulp. De CDA-

fractie vindt het belangrijk dat het college zich in de toekomst toelegd op het verstevigen van 

contacten met alle partijen die bij de decentralisaties zijn betrokken. 

Nog wel opmerken dat het goed is dat de Kernteams die een signalerende functie in de kernen 

hebben nog verder doorontwikkeld worden.  

De decentralisaties zijn het afgelopen jaar doorgevoerd en het CDA ziet in Raalte hierin goede 

ontwikkelingen, maar ziet ook dat de gemeente nog voor voldoende uitdagingen komt te staan. 

In een samenleving waar mensen steeds meer zelfredzaam worden,  blijven basisvoorzieningen 

noodzakelijk, hier heeft het CDA de afgelopen jaren op ingezet en dat blijven we doen. De MFA’s 

ontwikkelen zich en zijn in de kernen het kloppend hart van het dorp. De rol van het college om te 

faciliteren is een goede rol en zo ontwikkeld zich de kracht van de Kern tot een MFA voor welzijn, 

gezondheid en cultuur.                                                                                                                 

Als nieuw beleid is de renovatie van dorpshuis het Trefpunt in Laag Zuthem meegenomen. Het CDA 

wil graag zien dat door het college op eenzelfde faciliterende rol als bij de andere MFA’s wordt 

ingezet. 

Door de zachte landing van zowel Jeugdwet en AWBZ/WMO is ingezet op zoveel mogelijk continuïteit 

m.b.t. dagbesteding en begeleiding met daarbij wel aandacht voor kwaliteit en een aanbod met 

maatwerk waarin organisaties, cliënten en zorgaanbieders meegenomen zijn in dit proces.  Het CDA 

vindt dat op deze wijze er een breed gedragen landing plaatsvindt en men samen gaat voor kansen. 

In een gemeente met een netwerk met goede algemene voorzieningen voor meerdere doelgroepen. 

Voorzitter, via u bedanken wij de ambtelijke medewerkers voor samenstellen van begroting en 

beantwoorden van de vragen. 

Wij hopen op een constructieve begrotingsvergadering 


